
 
PROTOKÓŁ   NR XXV.2013 

z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 
która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 

Tłuszczu w dniu 24 września 2013 roku.  
 
 

Początek  godz. 14.00 

Zakończenie  godz.  17.20 
 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  14 radnych  uczestniczyło 
14 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XXIV Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane uchwały będą prawomocne. 
Następnie powitał Starostę Powiatu Wołomińskiego Pana Piotra Uścińskiego, 
radnych powiatowych, zaproszonych gości i wszystkich obecnych.   
 
Przewodniczący Rady odczytał  porządek obrad, a następnie  
zgłosił 2 wnioski o wprowadzenie do porządku obrad: 
 
     1. w pkt 2. zaprzysiężenie radnego; 
     2. w pkt 8l. projektu  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/2010 Rady  
       Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania     
       stałej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, ustalenia zakresu jej działania i   
       składu osobowego, 
       w pkt 8ł. projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 7/II/2010   
       Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania  
       stałej Komisji Budżetu i Inwestycji, ustalenia zakresu jej działania i składu  
       osobowego.  
 
Następnie poddał pod głosowanie powyższe wnioski.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższe wnioski przyjęła jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach, który 
przedstawia się następująco:  
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1. Otwarcie sesji. 
2. Zaprzysiężenie radnego. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
4. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji  Rady Miejskiej w Tłuszczu ( protokół do  
    wglądu w pok.38). 
5. Informacja w sprawie inwestycji planowanych do realizacji przez Powiat  
    Wołomiński. 
6. Sprawozdanie z wdrożenia zmian w gospodarce odpadami komunalnymi. 
7. Informacja Burmistrza Tłuszcza z analizy oświadczeń majątkowych. 
8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tłuszczu z analizy oświadczeń  
   majątkowych. 
9. Podjęcie uchwał:  

a)  w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „Świetlica 
środowiskowa w Dzięciołach” współfinansowanego ze środków Unii 
Europejskiej w ramach osi 4 – LEADER Program Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013, której dysponentem jest Lokalna Grupa Działania 
Równina Wołomińska; 
b) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „Muzeum jak        
    nowe” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach osi 4–   
LEADER Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której 
dysponentem jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska; 
c) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „Góra śmieci 
ziemię szpeci” finansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w 2013 r; 
d) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„Kultywowanie lokalnych tradycji poprzez doposażenie Młodzieżowej 
Orkiestry Dętej” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 
osi 4-LEADER Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, 
której dysponentem jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska;  
e) w sprawie zatwierdzenie do realizacji Wielostronnego Projektu Partnerskiego 
Szkół Comeniusa pt. „europe: together , our school, our future” w ramach 
programu „Uczenie się przez całe życie” realizowanego przez Fundacje 
Rozwoju Systemu Edukacji; 
f)  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2013;  
g)  w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XX.213.2012 z 
dnia 28 grudnia  2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Tłuszcz na lata 2013-2023;  
h)  w sprawie zmiany uchwały Nr XXI.226.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 12 marca 2013 r. w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
dla Powiatu Wołomińskiego na realizację zadania „Budowa chodnika we wsi 
Dzięcioły”; 
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i)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI.228.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 12 marca 2013 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej dla Powiatu Wołomińskiego na realizację zadania „Budowa 
chodnika w Postoliskach”;  
j)  w sprawie utraty mocy Uchwały Nr XXI.234.2013 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 12 marca 2013 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie;  
k)  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Jasienica; 
l)   w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/2010 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej Komisji Oświaty, Kultury i 
Zdrowia, ustalenia zakresu jej działania i składu osobowego; 
ł)   w sprawie zmiany uchwały Nr 7/II/2010 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej Komisji Budżetu i Inwestycji, 
ustalenia zakresu jej działania i składu osobowego.  

    10. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
11.Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
12.Zamknięcie obrad.  
 
Ad2. Przewodniczący Rady poinformował, że 22 września 2013 roku w naszej 
gminie odbyły się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w Tłuszczu, nowo 
wybranym radnym został Pan Waldemar Zygmunt Sitek. 
 
Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej Pan Kazimierz Blusiewicz 
wręczył radnemu zaświadczenie o wyborze ( załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu), a Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania:  
                             „wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej   
                             ślubuję uroczyście  obowiązki radnego sprawować 
                             godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie  
                             dobro mojej gminy i jej mieszkańców” 
 Radny Sitek złożył ślubowanie wypowiadając słowa: 
                             „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg” 
 
Radny Waldemar Zygmunt Sitek podziękował członkom swojego Komitetu 
Wyborczego, swoim kontrkandydatom i wszystkim którzy go wspierali. 
 
Starosta Piotr Uściski wręczył  radnemu  kwiaty gratulując wygranych 
wyborów i życzył owocnej współpracy zarówno z samorządem gminnym jak i 
powiatowym.  
 
Ad3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym od  
28 sierpnia 2013 r. do dnia 24 września  2013 r. przedstawił Burmistrz Paweł 
Marcin Bednarczyk, według załącznika nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad4. Protokół z XXIII  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad5. Informacje w sprawie inwestycji planowanych do realizacji przez Powiat 
Wołomiński przedstawił Pan Piotr Uściski Starosta Powiatu Wołomińskiego. 
Poinformował na wstępie, że jeszcze powiat nie ma ustalonego budżetu na 2014 
rok, jednakże prace nad jego przygotowaniem już trwają i można było  składać 
wnioski do budżetu i do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Rada Powiatu 
Wołomińskiego uchwaliła już Wieloletni Plan Inwestycyjny, który corocznie 
jest aktualizowany i określa wszystkie inwestycje realizowane za kwotę ponad 
100tys zł, określa większe inwestycje na najbliższe lata. W gminie Tłuszcz na 
2014 rok planowana jest budowa chodnika przy rondzie Kury-Stryjki na kwotę 
400tys zł. Starosta podziękował za to, że gminy wspierają realizację 
powiatowych inwestycji na terenach gminnych i tak przy budowie chodników, 
gminy przekazują 50% kosztów realizacji. Powyższa inwestycja w Tłuszczu   
jest również zaplanowana w ten sposób do realizacji na przyszły rok. Tak jak 
zostało nadmienione wcześniej WPI jest corocznie aktualizowany przez Radę 
Powiatu i przy konstrukcji budżetu również i w tym roku zostanie 
zaktualizowany. Do 31 sierpnia każdy mieszkaniec Powiatu, radni powiatowi, 
radni oraz burmistrzowie mogli składać wnioski do Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego. Wśród złożonych ponad 100 wniosków jest jeden wniosek z 
gminy Tłuszcz i jest to „Budowa pełnowymiarowej drogi wraz z 
odwodnieniem”, a chodzi o ulicę Tłuszczańską w Chrzęsnem na kwotę 4mln zł. 
Wpłynęły również wnioski radnych powiatowych. Starosta zwrócił uwagę, iż 
radni powiatowi z terenu gminy Tłuszcz są wyjątkiem w Radzie Powiatu 
Wołomińskiego, bo zawsze wspólnie piszą te wnioski, co ma lepszą siłę 
przebicia. Złożone wnioski przez radnych powiatowych z terenu Gminy 
Tłuszcz, to m.in. wyposażenie stacji diagnostycznej przy Centrum Kształcenia w 
Zespole Szkół Zawodowych w Tłuszczu, budowa boiska piłkarskiego przy 
Zespole Szkół w Tłuszczu, opracowanie projektu technicznego i budowa 
chodnika na drodze 4333  w miejscowości Szczepanek oraz opracowanie 
projektu technicznego i budowa chodnika droga powiatowa Chrzęsne – Sulejów, 
a także opracowanie projektu technicznego i budowa odwodnienie dróg 
powiatowych na terenie gminy Tłuszcz. Pan Piotr Uściński poinformował, iż 
Rada Powiatu nie analizowała jeszcze złożonych wniosków do WPI oraz, że 
znalezienie na wszystkie inwestycje środków finansowych nie jest proste, 
jednakże jest szansa, że jakieś z tych wniosków zostaną uwzględnione w 
skomplikowanym procesie wprowadzania zmian do Planu przez Komisje, a 
następnie zwrócił się do radnego Rady Powiatu Wołomińskiego Janusza 
Tomasza Czarnogórskiego o przedstawienie informacji o tym, co do tej pory 
zostało zrobione.   
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Radny  Janusz Tomasz Czarnogórski poinformował, że radni powiatowi z 
terenu gminy Tłuszcz współpracują wspólnie wypracowując propozycje na Radę 
Powiatu i do budżetu. Radni powiatowi skupiają się na kilku frontach, m.in.: 
- związane z infrastrukturą drogową, czyli budowa chodników wzdłuż dróg 
powiatowych, tak aby główna sieć dróg powiatowych została wyposażona w 
pasach dróg w chodniki, by poprawić bezpieczeństwo, 
- inwestycje związane z dużą kubaturą, czyli Pałac w m. Chrzęsne i warsztaty 
przy Zespole szkół w Tłuszczu; 
- remonty cząstkowe, bieżące dróg. 
Następnie  przedstawił informacje o inwestycjach zrealizowanych i 
realizowanych w bieżącym roku. Wspólnie z gminą Tłuszcz realizowana jest 
kontynuacja budowy chodnika w miejscowości Dzięcioły (koszt na dzień 
dzisiejszy 130tys zł),  został również dokończony chodnik w miejscowości 
Postoliska w rejonie cmentarza (koszt wyniósł ponad 111tys zł). Jeśli chodzi o 
kubaturę, to na Pałac w Chrzęsnem przeznaczono kwotę ok. 2mln 700tys zł, na 
wyposażenie w maszyny i urządzenia warsztatów przy Zespole Szkół w 
Tłuszczu wydatkowano kwotę 539 800,00zł, a w ubiegłym roku 512tys zł na 
remont budynku, na windę w  Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w 
Tłuszczu wydatkowano kwotę 92tys zł  w ubiegłym roku. Również środki 
finansowe są wydatkowane na remonty cząstkowe, które wynikają z potrzeby 
chwili i wymagana jest czasami współpraca z sołtysami i radnymi. 
Wykonywane są sukcesywnie nakładki asfaltowe na drogach powiatowych. I tak 
rozpoczynając od 2011 roku została wykonana nakładka na ul. Racławickiej 
(koszt 355tys zł), w roku 2012 droga Miąse – Franciszków (koszt ponad 300tys 
zł), natomiast w bieżącym roku została wyremontowana droga Szczepanek – 
Międzypole za kwotę 138tys zł, a także droga powiatowa od ronda w m. Kury w 
kierunku m. Białki za kwotę ponad 100tys zł. Oprócz wspomnianych inwestycji 
środki finansowe przeznaczane są na działalność statutową jednostek 
znajdujących się na terenie gminy, tj. na Zespół Szkół w Tłuszczu, Liceum 
Ogólnokształcące w Tłuszczu przeznaczono kwotę ok. 3mln zł, na 
Środowiskowy Dom Samopomocy wydatkowano kwotę 236tys zł, na Poradnię 
Psychologiczno – Pedagogiczną przeznaczono 654tys zł, co w sumie daje kwotę 
ponad 3mln 800zł przeznaczanych na  działalność jednostek powiatowych 
działających na terenie gminy Tłuszcz. Pan Czarnogórski dodał, że tworząc 
zapisy do WPI i do budżetu radni powiatowi współpracują z sołtysami, radnymi 
oraz z mieszkańcami, tak aby wnioski tworzyły logiczną całość. 
 
Starosta Powiatu Wołomińskiego Pan Piotr Uściński odniósł się do 
przeprowadzanych remontów cząstkowych dróg powiatowych i wykonywanych 
nakładek asfaltowych i poinformował,  że nie są one wpisywane do 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego jako inwestycje i są wykonywane za 
powiatowe środki finansowe. Te kwoty które podał Przewodniczący Komisji 
Gospodarczej obejmują koszty masy asfaltowej, natomiast nie są doliczone 
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koszty pracy pracowników i sprzętu który pracuje i jest to korzystne dla waszej 
gminy dodał Starosta, ponieważ gdyby to było zapisane jako inwestycja, 
musielibyście partycypować w kosztach. Tak naprawdę jeśli wziąć pod uwagę 
Chrzęsne, to w Gminie Tłuszcz są największe inwestycje powiatowe w tej 
kadencji.   Faktycznie te inwestycje na terenie gminy Tłuszcz są bardzo duże. 
Starosta oświadczył, że oczekuje współpracy z Gminą Tłuszcz  odnośnie   
partycypowania w kosztach realizacje inwestycji na terenie gminy Tłuszcz  w 
przyszłorocznym budżecie.  
 
Radny Henryk Wójcik  również  podziękował Panu Staroście  za obecność na 
Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu. Radny zwrócił uwagę, iż po wspólnie 
przeprowadzonym  rekonesansie w ubiegłym roku do chwili obecnej nie została 
wykonana naprawa zarwanego przepustu na drodze powiatowej za kościołem w 
Postoliskach. Niedrożność przepustu powoduje zalewanie pobliskich terenów. 
Kolejnym ważnym zadaniem do wykonania jest barierka zabezpieczająca 
zbiornik wodny zlokalizowany przy drodze powiatowej w Chrzęsnem. Mimo 
przeprowadzonych licznych rozmów i obietnic barierka nie została 
zainstalowana. Radny Wójcik zwrócił uwagę na to, że nie może się doprosić 
również wykonania poziomych znaków, tj. przejścia dla pieszych na 
nawierzchni drogi powiatowej przy sklepie w Chrzęsnem. Zdaniem radnego 
konieczne jest uporządkowanie terenu przy Pałacu w Chrzęsnem m.in. od strony 
ul. Zamkowej, jak również od strony drogi powiatowej. Na ulicy Sulejowskiej 
osiada jezdnia, gdyż jest zarwany przepust i jest to na wysokości posesji  nr 41. 
Pan Wójcik zwrócił się również do Pana Starosty  z prośbą, aby istniejąca 
obecnie filia biblioteki w Chrzęsnem została przeniesiona do Pałacu  po jego 
otwarciu, pomogłoby to w integrowaniu się mieszkańców. Koniecznie jest 
również usunięcie nagromadzonego piachu oraz innych nieczystości na całej 
długości drogi powiatowej przy obrzeżach (nawierzchnia asfaltowa – chodnik) 
od Postolisk za Pałac.  
Radny Henryk Wójcik podziękowała Staroście oraz radnym powiatowym za 
zainteresowanie się budową ulicy Tłuszczańskiej w Chrzęsnem i ma nadzieję, że 
inwestycja ta zostanie konsekwentnie zrealizowana do końca.  
 
Starosta Powiatu w odpowiedzi na zgłoszone wnioski radnego Henryk 
Wójcika poinformował, iż wszystkie zgłoszenia zostały zanotowane i zostaną 
przekazane do odpowiednich służb Starostwa Powiatu Wołomińskiego. Pan 
Starosta zwrócił uwagę, iż po raz pierwszy zetknął się z pomysłem przeniesienia 
biblioteki do pomieszczeń Pałacu w Chrzęsnem i przyznał, iż jest to pomysł 
godny rozważenia. Pan Starosta odniósł się również do wspomnianej budowy ul. 
Tłuszczańskiej i zaznaczył, aby Pan radny Wójcik nie interpretował tego co 
zostało powiedziane jako- obietnicy, lecz jako wniosek złożony do 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, który będzie rozpatrywany przez Radę 
Powiatu Wołomińskiego. Jest to bardzo duża inwestycja związana z bardzo 
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dużymi nakładami finansowymi i jej realizacja będzie dopiero rozważana, 
zaznaczył Starosta. 
 
Burmistrz Tłuszcza Paweł Marcin Bednarczyk zabrał głos i wyjaśnił  kwestię 
ulicy Tłuszczańskiej. Poinformował, iż koszt całkowity inwestycji wg 
kosztorysu to około 4mln zł, nie został przeprowadzony jeszcze żaden przetarg i 
nie rozpoczęto żadnych prac związanych z realizacją tej inwestycji. Burmistrz 
uważa, że tą inwestycję udałoby się wspólnie zrealizować przy partycypacji w 
kosztach nie koniecznie pół na pół, gdyż  prowadzi rozmowy z PKP PLK i 
chciałby, żeby ta Spółka również partycypowała w  kosztach budowy tej ulicy.  
Burmistrz jest zdania, że przy wspólnym  finansowaniu istnieje szansa 
zrealizowania tej inwestycji, która jest bardzo ważna  chociażby  ze względu na 
bezpieczeństwo mieszkańców, gdyż codziennie muszą się przemieszczać przez 
dwa przejazdy kolejowe, na których były już wypadki śmiertelne.   
 
Radny Adam Wojtyra podziękował Panu dyrektorowi ZGKiM Mariuszowi 
Dembińskiemu za podjęcie prac przy drodze  powiatowej w miejscowości Kury.  
Zapytał, czy  jeszcze w tym roku zostanie zrealizowana budowa  odcinka 
chodnika w m. Kury i w miejscowości Stryjki, gdyż podczas prowadzonych 
rozmów z radnymi powiatowymi poruszona była ta kwestia. Realizacja tych 
inwestycji poprawiłaby bezpieczeństwo dzieci uczęszczających do szkoły. 
Radny Wojtyra zgłosił również potrzebę wykonania odwodnienia odcinka 700 
metrów drogi w miejscowości Jaźwie wraz z naprawą przepustów oraz 
konieczność uporządkowania zajezdni autobusowej poprzez wybudowanie 
odcinka chodnika do wiaty przystankowej w Białkach. Radny Wojtyra  zwrócił 
również uwagę na fakt dewastacji nawierzchni dróg powiatowych przez pojazdy 
przewożące bardzo ciężki towar, ktoś powinien  zwrócić na to uwagę, ponieważ 
wydaje się bardzo duże środki na modernizację  dróg. 
 
Starosta Powiatu odniósł się do zgłoszonych sugestii przez radnego Wojtyrę, a 
głównie do poruszonego tematu przejazdu ciężkich samochodów 
transportowych. Starostwo próbowało się zająć tym tematem. Inspekcja Ruchu 
Drogowego została poproszona o to, aby na terenie Powiatu Wołomińskiego 
ważone były pojazdy, podejmowano różnego typu rozważania, jak można ten 
problem rozwiązać m.in. poprzez zorganizowanie miejsca do ważenia pojazdów 
i zakup wagi i mimo dużych nakładów finansowych, które wiązałby się z tym 
przedsięwzięciem, Starostwo Powiatowe skłonne byłoby do podjęcia kroków, 
żeby takie miejsce powstało. Jednakże największym problemem na chwilę 
obecną jest to, że Inspekcja Ruchu Drogowego ma problemy kadrowe i 
bezzasadne byłoby wydatkowanie przez Powiat środków finansowych na zakup 
wagi i urządzenie placu, jeśli pracownicy Inspekcji pojawiliby się na terenie 
powiatu raz w miesiącu. Ta współpraca nie może tak wyglądać. 
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Radny Tadeusz Groszek podziękował Panu Staroście za wykonanie 
nawierzchni ulicy i chodnika wzdłuż ul. Racławickiej i zwrócił się z prośbą o 
oznakowanie przejść dla pieszych w pobliżu skrzyżowań ul. Racławickiej : z ul. 
Odrowąża, ul. Wierzbową oraz ul. Długą, gdyż są to miejsca  bardzo 
niebezpieczne, a uczęszczane przez mieszkańców pobliskich osiedli oraz o 
ustawienie znaku „Uwaga dzieci” przy przedszkolu na ul. Racławickiej. 
 
Radny Mirosław Sobczak zwrócił się do Pana Starosty z prośbą, aby zajęto się 
problemem braku odwodnienia przy drodze Miąsem do skrzyżowania z drogą 
powiatową w m. Jaźwie. To odwodnienie szczególnie przy skrzyżowaniu z 
drogą powiatową w m. Pawłów w kierunku m. Łysobyki jest niezbędne.  
Radny Sobczak podziękowała radnemu Czarnogórskiemu za pracę koparki  przy 
oczyszczenie rowów przy drodze powiatowej w Szczepanku. Zdaniem radnego 
również w tym miejscu jest potrzebne wykonanie kompleksowego odwodnienia. 
Pan Mirosław Sobczak podziękował także  za wykonanie nakładki asfaltowej 
dróg w Szczepanku i we Franciszkowie, bardzo poprawiło to warunki przejazdu. 
 
Radny Robert Szydlik zwrócił się z następującym pytaniem do Pana Starosty - 
Jak duże środki w budżecie w skali roku przeznaczają Państwo w Starostwie na 
nagrody  dla pracowników oraz kierownictwa? 
 
Starosta Piotr Uściński w odpowiedzi poinformował, że jeśli chodzi o Powiat, 
to Starosta korzysta z możliwości przyznawania nagród pracownikom. W roku 
2012 zamrożone zostały podwyżki płac, czyli nie było podwyżek w związku z 
czym były też przyznawane nagrody, ale jakby porównać do Tłuszcza jest 
ciężko, jakiej wysokości.  
 
Radny Robert Szydlik  zapytał Starostę, czy mógłby podać rząd wielkości  
kwotowej lub procentowej w stosunku do budżetu przeznaczonego na płace.  
 
Starosta stwierdził, iż odpowiedzi na to pytanie może udzielić później, bo na 
chwilę obecną nie jest w tym temacie przygotowany, gdyż miały być rozmowy 
o inwestycjach. Jeśli chodzi o ścisłe kierownictwo Urzędu, to łączna kwota 
nagród była raczej niewielka, gdyż nagrody były raczej dane osobom mniej 
zarabiającym, bo jest kryzys i trzeba pomagać tym, którzy mają najciężej. 
Natomiast, jeśli chodzi o Członków Zarządu Powiatu, to te nagrody nie były 
przyznawane, tylko Skarbnik i Sekretarz dostali po 5tys zł nagrody, czyli w 
sumie 10tys zł. Pracownicy mniej zarabiający otrzymywali też nagrody zamiast 
podwyżek, gdyż podwyżki na lata wiążą pracodawcę, ale szczegółów nie 
podam, zakończył wypowiedź Starosta. 
 
Radny Henryk Wójcik  zapytał, kiedy będzie otwarte Powiatowe Centrum 
Kultury w Chrzęsnem i czy cel funkcjonowania jest już ustalony? 
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Starosta Piotr Uściński odpowiedział, iż prace budowlane w ponad 90% 
zostały już wykonane. W chwili obecnej trwa wyposażanie Pałacu. Niestety 
wykonawca, który wygrał przetarg na wyposażenie Pałacu nie wywiązywał się 
ze swoich obowiązków, nasza współpraca nie rokowała zakończenia prac 
sukcesem. Dlatego też Starostwo musiało rozwiązać umowę z wykonawcą. 
Niestety bardzo dużo cennego czasu zostało stracone. Ogłoszony został drugi 
przetarg, aby zakończyć wyposażenie Pałacu, lecz niestety musiał zostać ten 
przetarg unieważniony. Tym samym zakończenie tej inwestycji przeciąga się w 
czasie, mimo, że w planach było oddanie do użytku w tym roku, to zakończenie 
inwestycji nastąpi prawdopodobnie w połowie przyszłego roku. Jest zamysł, aby  
w przetargu wyłonić operatora komercyjnego, który będzie mógł organizować 
różnego rodzaju komercyjne wydarzenia, gdyż samorząd nie może tego robić. 
Również różnego rodzaju stowarzyszenia, organizacje będą mogły korzystać z 
tego terenu. Pałac będzie również można odwiedzać pod względem muzealnym, 
będzie można również organizować różnego rodzaju gminne wydarzenia 
kulturalne. 
 
Radny Adam Wojtyra zasugerował Panu Staroście, aby przy zawieraniu umów 
z Kołami Łowieckimi negocjowane były warunki odnośnie szkód wyrządzanych 
przez zwierzynę , m.in. aby Koła nie dopuszczały do ich zaistnienia, a jeśli coś 
takiego będzie miało miejsce, to do jak najszybszego reagowania po zgłoszeniu 
przez poszkodowanego rolnika. Radny przytoczył przykład jaki praktykowano 
w latach pięćdziesiątych odnośnie szkód łowieckich i podpisywanych umów 
przez koła łowieckie z właścicielami ziemi, a przepis który  jeszcze teraz jest 
wykorzystywany, pochodzi z lat pięćdziesiątych, jest to stary, komunistyczny 
przepis. Zdaniem radnego, te umowy należałoby zawierać z właścicielami. 
 
Starosta Piotr Uściński stwierdził, iż przepisy regulujące te sprawy pochodzą 
być może z lat pięćdziesiątych, nie są to nowe przepisy i nie przystoją do 
dzisiejszej rzeczywistości, jednakże  Starostwo musi realizować przepisy 
ustawy, jakie obowiązują w Polsce i  nie może zmienić samowolnie tego 
systemu , tak jak innych rzeczy nie może zmieniać samowolnie. Z tego wynika, 
że to Koła łowieckie pokrywają te szkody, a jeśli pojawiają się problemy z 
wyegzekwowaniem szkód, to zainteresowane osoby powinny się zwrócić do 
Starostwa i w ramach swoich kompetencji  Starostwo może pomóc w ich 
egzekwowaniu. 
 
Radny Janusz Tomasz Czarnogórski  w odpowiedzi radnemu Wojtyrze 
poinformował, że już jest dokumentacja na chodnik w Stryjkach i w Kurach z 
pozwoleniem na budowę, w najbliższych dniach zostanie ogłoszony przetarg, są 
zabezpieczone środki finansowe i prawdopodobnie inwestycja ta zostanie do 
końca roku zrealizowana. Odpowiadając radnemu Wójcikowi, Pan Czarnogórski 
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przytoczył kilka zapisów ze złożonego przez radnych powiatowych wniosku do 
budżetu na 2014rok. Wniosek uwzględnia: odwodnienie ul. Wincentyny 
Karskiej wraz z wykonaniem barierki ochronnej, odwodnienie drogi powiatowej 
w Postoliskach przy kościele wraz z remontem przepustu  i poinformował, iż 
radni powiatowi monitorują tematy, które zgłasza radny Wójcik  i nie są one w 
żaden sposób pomijane, ale to Naczelnicy Wydziałów z pracownikami 
decydują, jak te tematy będą dalej  realizowane i w jakiej kolejności. We 
wniosku jest również odwodnienie drogi powiatowej w miejscowości 
Szczepanem.  Radny powiatowy przypomniał, iż na początku roku została 
przekazana ze Starostwa dotacja w wysokości 77tys zł i został wykonany 
chodnik przy Pałacu i ulica Pałacowa w Chrzęsnem oraz wykonano projekt 
chodnika w Chrzęsnem  na odcinku od ul. Zamkowej do ul. Platynowej droga 
powiatowa 4328W, także  w miejscowości Chrzęsne naprawdę sporo się dzieje. 
 
Radny Henryk Wójcik  podziękował za przedstawione informacje i jeszcze raz 
zaapelował o wykonanie barierki zabezpieczającej staw w Chrzęsnem przed 
nadejściem zimy. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu Pan Krzysztof Gajcy na 
zakończenie raz jeszcze podziękował Panu Staroście Piotrowi Uścińskiemu za 
przybycie na Sesję. 
 
Ad6. Sprawozdanie z wdrożenia zmian w gospodarce odpadami  komunalnymi 
przedstawił audiowizualnie Pan Tomasz Jusiński, Sekretarz Gminy  zgodnie z 
załącznikiem nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad7 . Informacje z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi 
Tłuszcza przedstawił Pan Tomasz Jusiński, Sekretarz Gminy, zgodnie z 
załącznikiem nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad8. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych  złożonych 
Przewodniczącemu Rady przedstawił Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady, 
zgodnie z załącznikiem  nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Ad8. Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„ Świetlica środowiskowa w Dzięciołach” współfinansowanego ze 
środków Unii Europejskiej w ramach osi 4- LEADER Program  

               Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której  
               dysponentem jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.292.2013  w 
sprawie zatwierdzenie do zadania publicznego pn.„ Świetlica środowiskowa w 
Dzięciołach” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach osi 
4- LEADER Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której 
dysponentem jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska, załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu. 
  
          b) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 

„Muzeum jak nowe” współfinansowanego ze środków Unii 
Europejskiej w ramach osi-4 LEADER  Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której dysponentem jest 
Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXV.293.2013 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn.„Muzeum jak nowe” 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach osi-4 LEADER  
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której dysponentem 
jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska, załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
 

c) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„Góra śmieci ziemię szpeci”  finansowanego ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie w 2013 r.   

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXV.294.2013  w 
sprawie  zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „Góra śmieci 
ziemię szpeci” finansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w 2013 r., załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 
 

d) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„ Kultywowanie lokalnych tradycji poprzez doposażenie 
Młodzieżowej Orkiestry Dętej” współfinansowanego ze środków 
Unii Europejskiej w ramach osi 4-LEADER  Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której dysponentem jest 
Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska  
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Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.295.2013 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego  pn. „Kultywowanie 
Lokalnych tradycji poprzez doposażenie Młodzieżowej Orkiestry Dętej” 
współfinansowanego ze Środków Unii Europejskiej  w ramach osi 4-LEADER 
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, której dysponentem 
jest Lokalna Grupa Działania Równina Wołomińska, załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 
          e) w sprawie zatwierdzenia do realizacji Wielostronnego Projektu  
              Partnerskiego Szkół Comeniusa pt.”europe: together, our school,  
              our future” w ramach Programu  „Uczenie się przez całe życie”  
              realizowanego przez Fundacje Rozwoju Systemu Edukacji  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
  
Radny Robert Szydlik  zapytał, czy prawidłowa jest data rozpoczęcia projektu 
tj. 01 .08.2013 r., czy podejmujemy uchwałę.  
 
Radca Prawny Aleksander Diakonow odpowiedział: można uchwalać pewne 
rzeczy, jeśli nikomu nie szkodzą, natomiast jeśli byłyby ze szkodą dla jakiejś 
osoby, podmiotu, to wtedy faktycznie prawo nie działa wstecz” 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXV.296.2013 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji Wielostronnego Projektu Partnerskiego 
Szkół Comeniusa pt.”europe: together, our school, our future” w ramach 
Programu  „Uczenie się przez całe życie” realizowanego przez Fundacje 
Rozwoju Systemu Edukacji załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
          f) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2013  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Adam Wojtyra  zgłosił wniosek o: 
 
                       przeniesienie kwoty 700 zł z rezerwy budżetowej na dokończenie  
                       ogrodzenia placu zabaw we wsi Białki.  
 
 Radny Włodzimierz Fydryszek  zgłosił wniosek o: 
   
          przekazanie z rezerwy budżetowej kwoty 2 400 zł na dotację 
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            docelową dla CKSiR w Tłuszczu na organizację obchodów  
            jubileuszu XX- lecia powstania Klubu Sportowego „ Bóbr”   
 
Radny Robert Szydlik  zgłosił wniosek o: 
 
            przesunięcie z rezerwy ogólnej kwoty 4 000 zł z tych środków  
           którymi dysponują radni z puli radnego Szydlika  i radnego  
           Malinowskiego w formie  dotacji dla ZGKiM na zakup oświetlenia  
           świątecznego, które ma być zamontowane pomiędzy gimnazjum a  
           kościołem przy drodze wojewódzkiej. 
 
Radny Tadeusz Groszek zgłosił wniosek o: 
 
            przesunięcie kwoty 1 000 z rezerwy ogólnej dla Koła  
           Wędkarskiego „Ciernik” 
 
Radny Dariusz Kur zgłosił wniosek o: 
 
            zmianę w planie wydatków majątkowych na 2013 rok nazwa  
            zadania inwestycyjnego „utwardzenie boiska sportowego w  
            miejscowości Jarzębia Łąka” na kwotę 10 000 zł dział 926  
            rozdział 92695 paragraf 6050, na zamianę  zadania do realizacji  
            w 2013 roku w miejscowości Jarzębia Łąka pn. „budowa sieci  
            wodociągowej w Jarzębiej Łące” kwota 9 000 zł  oraz  
            przekazanie kwoty 1 000 zł na potrzeby Filii Biblioteki w  
             Jarzębiej Łące.  
 
Pani Halina Kusak, Skarbnik Gminy odnosząc  się do powyższych  wniosków 
powiedziała, że jeśli Burmistrz wyrazi zgodę, takie zmiany mogą być dokonane, 
ale nie ma możliwości  przekazania  kwoty 1 000 zł dla Koła Wędkarskiego 
„Ciernik” , chyba że Burmistrz obejmie to Patronatem i poprzez promocję 
gminy ta kwota może być wykorzystana  na zakup np. pucharów.  
 
Pan Burmistrz wyraził zgodę na powyższe propozycje przesunięcia środków.    
 
Pani Skarbnik zgłosiła również wniosek o: 
 
             zwiększenie planu wydatków o kwotę 8 000 zł na realizację w 2013 roku  
             zadania inwestycyjnego pn.” wykonanie dokumentacji podłączeń  
             budynków do zbiorczego systemu kanalizacyjnego na osiedlu Słoneczna  
             i Sasanki, Wierzbowa w Tłuszczu”. Wniosek złożył 20 września br.   
             do Burmistrza kierownik wydziału ID. Aktualnie na realizacje zadania  
             przeznaczono w budżecie 257845 zł zgodnie z umową z Wykonawcą  
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            dokumentacji, która to umowa przewiduje wykonanie dokumentacji dla        
            300 podłączeń. Źródłem pokrycia byłyby wolne środki. 
 
Radny Robert Szydlik zapytał Panią Skarbnik, czy zostały ujęte w budżecie 
środki o które wnioskowała na Komisji Rewizyjnej Pani dyrektor CKSiR w 
Tłuszczu. 
 
Pani Skarbnik w odpowiedzi- nie jest ta kwota ujęta. Owszem wpłynął taki 
wniosek o zwiększenie dotacji o kwotę 7 000 zł na zadanie inwestycyjne – 
zakup drzwi do kotłowni i remont dachu, niestety te kwoty muszą być 
rozdzielone i odpowiednio zakwalifikowane.   
                       
Radny Szydlik zwrócił się do Burmistrza, czy wyraża zgodę aby te zmiany 
zostały wprowadzone na dzisiejszej sesji. 
 
Pani Skarbnik dodała, że muszą  być określone  kwoty, ile na którą inwestycję.  
 
Pani Emilia Buczyńska-Kołodziejek, dyrektor CKSiR powiedziała, że na zakup 
drzwi z montażem potrzebna jest kwota 1 500 zł, pozostała kwota jest na remont 
dachu i na prace ujęte w decyzji Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie.  
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w budżecie  jest ujęte zadanie inwestycyjne-  
dotacja celowa na modernizację kotłowni w budynku CKSiR kwota 6 000 zł i 
zaproponowała zwiększyć  tutaj te środki o kwotę 1 500 zł, natomiast resztę 
przekazać jako dotacja podmiotowa.   
                        
Pani dyrektor CKSiR - w związku z tym, że na wiosennej sesji Rady prosiłam o 
zmianę nazwy zadania z: zakup garażu - na dokumentację, zleciłam 
przygotowanie takiej dokumentacji która już mam i jestem związana umową, 
muszę zapłacić, więc to zadanie jest już rozpoczęte, w związku z tym tych 
środków jako wolnych środków po prostu nie ma.   
 
Pani Skarbnik – 6 000 zł mamy na modernizację kotłowni i ta kwota pozostaje , 
zwiększamy o 1 500 zł, łącznie będzie to kwota 7 500 zł.  Zródłem pokrycia tej 
kwoty będą wolne środki.    
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższe wnioski . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższe wnioski przyjęła jednogłośnie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  
     w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy  Tłuszcz na rok 2013  
      z wprowadzonymi zmianami. 
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXV.297.2013  w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2013, załącznik nr 
15 do niniejszego protokołu..  
 

g) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr  
     XX.213.2012 z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie Wieloletniej  
     Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2013-2023 
 

Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w związku z wprowadzonymi  przed chwilą 
zmianami, ulegną zmianie wydatki zarówno bieżące jak i majątkowe  jak i 
wskaźniki. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXV.298.2013 w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XX.213.2012 z dnia 28 
grudnia 2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz 
na lata 2013-2023 wraz z poprawką, załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 

h) w sprawie zmiany Uchwały nr XXI.226.2013 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 12 marca 2013 roku w sprawie pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej dla Powiatu Wołomińskiego na realizację 
zadania „Budowa chodnika we wsi Dzięcioły”  

 
Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.299.2013 w 
sprawie zmiany Uchwały nr XXI.226.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
12 marca 2013 roku w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Wołomińskiego na realizację zadania „Budowa chodnika we wsi 
Dzięcioły”,  załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

i) W sprawie zmiany Uchwały Nr XXI.228.2013 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 12 marca 2013 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Wołomińskiego 
na realizację zadania „Budowa chodnika w Postoliskach”  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.300.2013 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXI.228.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
12 marca 2013 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
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celowej dla Powiatu Wołomińskiego na realizację zadania „Budowa chodnika w 
Postoliskach”, załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

j) w sprawie utraty mocy  Uchwały nr XXI.234.2013 Rady Miejskiejw  
    Tłuszczu z dnia 12 marca 2013 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki \ 

              długoterminowej z Narodowego  Funduszu Ochrony Środowiska i    
              Gospodarki Wodnej w Warszawie  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXV.301.2013 w 
sprawie zmiany Uchwały nr XXI.234.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
12 marca 2013 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie, załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

k) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Jasienica 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.2302.2013 w 
sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości Jasienica, załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu. 
 

l) w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/2010  Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej 
Komisji O światy, Kultury i Zdrowia, ustalenia zakresu jej 
działania i składu osobowego  

   
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.303 .2013 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/2010  Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 
grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, 
ustalenia zakresu jej działania i składu osobowego, załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu. 
 
          ł)  w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2010 Rady Miejskiej w  
              Tłuszczu z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej  
              Komisji Budżetu i Inwestycji, ustalenia zakresu jej działania i  
              składu osobowego  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXV.304.2013 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 14 
grudnia 2010 r. w sprawie powołania stałej Komisji Budżetu i Inwestycji, 
ustalenia zakresu jej działania i składu osobowego, załącznik nr  22 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad10. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Radny Mirosław Sobczak  zwrócił się o wprowadzenie na następnej Sesji 
uchwały w sprawie refundacji części  opłaty za odbieranie odpadów 
komunalnych od rodzin wielodzietnych, przygotowanej przez niego  i 
konsultowanej z członkami Klubu Razem dla Gminy, po usunięciu uchybień 
powstałych  w podstawie prawnej i w treści projektu uchwały; 
 
Druga interpelacja dotyczy wprowadzenia do WPF zadania pod nazwą: „ 
wykonanie projektu drogi łączącej Szczepanek z drogą powiatową w kierunku  
Franciszkowa, jeżeli nie uda się tego projektu wykonać w roku bieżącym.  
 
Radna Danuta Opłotna zapytała, czy jest możliwość wykoszenia brzegów rzeki 
Cienkiej od drogi wojewódzkiej przynajmniej na wysokości osiedla Górki i 
zapytała, kiedy będą usypywane i równane drogi w Jasienicy, ponieważ jak się 
wypowiedziała, poraża ją ta nieudolność pracownika Urzędu, nie wie już co ma 
mówić mieszkańcom.   
 
Radny Adam Wojtyra zwrócił się o poprawienie przejezdności  kawałka drogi w 
Rudnikach w lesie do dwóch posesji . 
Druga interpelacja dotyczyła przekazania  do Zarządu Melioracji w  Wołominie 
uwag odnośnie poprawienia jakości czyszczenia rzeki Cienkiej i zwrócił się z 
prośbą  do Burmistrza o wydanie niezależnej opinii, czy  zainstalowanie na 
budynku świetlicy  w Dzięciołach  anteny do przekazu odbioru Internetu, będzie 
wpływało negatywnie na prace urządzeń strażackich.  
 
Radny Włodzimierz Malinowski w imieniu mieszkańców ulicy Kwiatowej 
zwrócił się do Burmistrza o interwencję u Wykonawcy tej ulicy, aby w trakcie 
budowy  był  udostępniony w razie nagłej potrzeby dojazd dla karetki pogotowia  
i pojazdów asenizacyjnych.  
Druga interpelacja dotyczyła uporządkowania  posesji na ulicy Słowackiego nr 
3, tj. wycięcia krzaków. 
Kolejna interpelacja dotyczyła ulicy Nowej i Zaściankowej, gdzie  spływająca 
do rowu woda podmywa asfalt i może spowodować duże koszty. Radny tą 
kwestię zgłaszał już rok temu i do tej pory nie zostało to zrobione.  Zaapelował 
żeby sugestie  radnych były brane pod uwagę, bo też dbają o budżet gminy.   
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Radny Robert  Szydlik przypomniał, że  Komisja Rewizyjna 18 lipca 2013 roku 
wnioskowała  o dane płacowe z Urzędu Miejskiego słusznie przeczuwając, że w 
tym względzie nie dzieje się tutaj w gminie dobrze. Ten wniosek złożony w 
lipcu, był to już kolejny wniosek bardzo doprecyzowany, prosiliśmy tylko o listę 
już bez danych, bez nazwiska i stanowiska tylko np. pracownik nr 1,2,3, łączne 
wynagrodzenie brutto w tym nagroda brutto za dany miesiąc za rok 2011 i 2012.  
Pan Burmistrz na jednej z ostatnich sesji powiedział, że danych osobowych tutaj 
nie ma, ale jak ktoś będzie chciał, to zidentyfikuje  kogo te dane dotyczą. Na 
Komisji zasugerował Pan, żebym sam wnioskował i nie zasłaniał się Komisją, 
ewentualnie odsyłał mnie Pan do sądu. Poprosiłem kolegów z Komisji 
Rewizyjnej, żebyśmy przegłosowali wniosek, czy temat wynagrodzeń w 
Urzędzie Miejskim ma być kontynuowany, czy nie. Komisja głosowała 
jednogłośnie za kontynuowaniem tego tematu dlatego, że nasze przeczucia, że w 
dziale placowym zbyt hojną ręką jakby dzieli Pan środkami, nie były 
bezpodstawne. Ja rozumiem, że ludzi trzeba wynagradzać za dobą pracę, 
nagrody, premie należą się pracownikom, natomiast należy zachować umiar, bo 
mamy dwie rzeczy, kryzys to jedna sprawa, a nasza gmina do najbogatszych nie 
należy. Następnie radny przytoczył  krótką publikację  sprzed kilku dni z 
dziennika „Gazeta Prawna” na temat przyznawania nagród w służbie cywilnej 
wysokości 3% całego rocznego budżetu wynagrodzeń i powiedział, że sprawdził 
i w poprzednich kadencjach tak to wyglądało, że na te nagrody przeznaczano 
3% lub mniej.  
Teraz te nagrody według ostatnich publikacji w prasie  wynoszą kilkanaście 
procent budżetu przeznaczonego rocznie na płace. Jest to kolejny przypadek, 
kiedy radni te dane  poznają  z prasy i  świadczy to o tym, jak wygląda 
współpraca, to jest smutne. Z tych danych wynika, że w Ministerstwie można 
uzyskać mniejsza nagrodę niż w  Urzędzie w Tłuszczu dodał radny i zwrócił się 
o realizację tego wniosku i udzielenie odpowiedzi na piśmie, gdyż dwa miesiące 
już minęło.    
 
Burmistrz w odpowiedzi:  
Nie uchylam się od wprowadzenia Uchwały dotyczącej refundacji części opłaty 
za odbiór odpadów komunalnych, tylko kwestia jest tego typu, że musimy 
wspólnie wypracować źródło finansowania. Na dzień dzisiejszy Państwo w tej 
uchwale nie wskazali tego źródła finansowania. 
Jeżeli chodzi o projekt drogi Szczepanek –Franciszków, jeśli  dojdzie do takiej 
sytuacji, że nie będzie to mogło być zrealizowane w tym roku, to na pewno 
wniosek wprowadzimy do WPF. 
 
Odnośnie regulacji brzegów rzeki Cienkiej, tak naprawdę to zadanie nie leży w 
gestii gminy, tylko odpowiada za nie Zarząd Melioracji. Burmistrz obiecał 
porozmawiać z przedstawicielem Zarządu Melioracji i poinformować radnych  
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o wynikach  tej rozmowy.  
Kiedy będzie równiarka w Jasienicy, nie jestem w stanie dzisiaj powiedzieć.  
 
Jeżeli chodzi o maszt Internetowy to temat powraca jak bumerang. Jest tam 
założona  antena selektywna, jakiś czas temu  prywatna firma chciała tam 
postawić maszt internetowy, ale firma która instalowała antenę selektywną 
ostrzegała, że mogą być zakłócenia tej anteny. Wystąpię o opinię i jeśli j ą 
otrzymam, to przekażę na piśmie.  
Jeżeli chodzi o ulicę Kwiatową, to są trudności z przejazdem zwłaszcza po 
deszczu, ponieważ Wykonawca nie przewidział, że ten grunt może być tak 
trudny do zagęszczenia i to kruszywo które było sypane do utwardzenia tonęło 
w błocie. W chwili obecnej jest to zgęszczane suchym betonem i mamy 
nadzieję, że wykonawca zakończy inwestycję w terminie mimo tych 
niesprzyjających okoliczności.  
Teren przy ulicy Słowackiego 3 uprzątniemy, jeśli tylko będziemy mieli 
wolnych pracowników. 
Odnośnie problemów z asfaltem na ulicy Zaściankowej i Nowej, Burmistrz  
informacje na ten temat obiecał przekazać  inspektorowi ds. infrastruktury 
drogowej. 
 
Jeżeli chodzi o wypowiedź radnego Szydlika, to rozumiem, że temat 
wynagrodzeń urzędników jest drażliwym tematem i w pewnych okolicznościach 
może wywoływać duże kontrowersje, ale proszę o spojrzenie takie, jakie 
faktycznie jest i jak sytuacja się przedstawia. 
Podwyżek  w Urzędzie pracownicy nie mieli odkąd ja jestem Burmistrzem. W 
poprzednich latach było to tak, że podwyżki płac wynosiły 3-5% rocznie. 
Oprócz tego pracownicy otrzymywali nagrody 2 razy do roku. Staramy się tutaj 
tak jak powiedział Pan Starosta, wspomóc  pracowników w tej ciężkiej pracy. 
W niektórych wydziałach tj. w inwestycjach i w UGK są wakaty i praca która 
powinna być wykonywana przez dodatkowo zatrudnione osoby, jest 
wykonywana przez osoby pracujące w Urzędzie. Wcześniej było też tak, że 
pracownicy Urzędu  byli „wykorzystywani” oczywiście odpłatnie przy realizacji 
projektów unijnych i za to też pobierali dodatkowe wynagrodzenie . Dzisiaj 
takiej praktyki nie prowadzimy, to też zmniejsza wynagrodzenia niektórych 
osób. Pozwoliłem sobie przygotować  pewne informacje dla Państwa, ponieważ 
z pewnymi rzeczami trudno się dyskutuje. Informacje jakie nie zostały 
przekazane, to nagrody. Otóż każdy długoletni pracownik otrzymuje nagrody 
jubileuszowe. Jeżeli Ktoś pracuje 30 lat, to dostaje 300% pensji i to też są 
nagrody. Nie zostało to w żaden sposób wzięte pod uwagę ani przez media, ani 
przez radnych. Postanowiłem orientacyjne zapoznać się z tym, ile płacą  
sąsiednie gminy na utrzymanie, na pensje pracowników i nam wychodzi, że 
koszty  jednego mieszkańca na wynagrodzenia w naszym Urzędzie tj. ok. 118 
zł, natomiast w porównywalnym Radzyminie tj. już ok. 180 zł, Zielonka ponad 
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200 zł, Kobyłka 185 zł. W publikacjach prasowych utrzymanie działalności 
Urzędu wszystkich w całości, było to poruszane przez pismo „Wspólnota” w 
porównaniu do innych gmin nie są to kwoty oszałamiające i naprawdę nie 
wypadamy źle. Wypowiedzią Pana Radnego o jakichś oskarżonych, o jakichś  
inicjałach poczułem się trochę dotknięty, ponieważ nigdy nie byłem o nic 
oskarżony, a z Pana wypowiedzi można by było zrozumieć, tak jak bym był.    
  
Radny Szydlik – przykro mi Panie Burmistrzu, że Pan nie  zrozumiał mojej 
wypowiedzi, miałem na myśli oczywiście  nazwiska urzędników których może 
nie koniecznie musimy podawać do publicznej wiadomości  kto ile dokładnie 
zarobił, szczególnie jak pracuje na stanowisku niższym, szeregowym, nie zbyt 
odpowiedzialnym, nie jest osobą zarabiającą największej  kwoty, natomiast 
Panie Burmistrzu, Pan operuje statystyką, ja powiem tyle, budżet Kobyłki o 
niebo większy, budżet Zielonki o niebo większy, co to za przykład gminy 
Radzymin, przypomnijmy sobie, że tam w sferze budżetowej źle się działo w 
ostatnich latach. Mówi Pan o tym, że ludzie mało zarabiają, ale mówi też Pan, że 
wszystko zgodnie z prawem, że oszczędnie itd. Wszystko zgodnie z prawem, 
ustawa wyraźnie mówi, że  nagrody przyznawane są za  szczególne osiągnięcia, 
a jak jest system premiowy, to jest  premia, a nie nagroda. Panie Burmistrzu, 
jeśli weźmiemy choćby te trzy nagrody dla kierownictwa, to pytam, czy to są 
osoby które mają niższe pensje którym trzeba je wyrównać nagrodą. Pamiętam 
dyskusję która była jakiś czas temu o gospodarności i niegospodarności i Pana 
Zastępca mówił: „będziemy oglądać uważnie każdą złotówkę i gospodarować 
nią oszczędnie”. To gospodarowanie oszczędnie ja widzę, chciałem to 
podkreślić, że ja widzę, że Gmina nie oszczędza. W wielu przypadkach 
rzeczywiście oszczędza, na oświacie oszczędza tak, że płakać się chce. 
 
Burmistrz - Ja bym proponował, żeby na temat  finansowania oświaty 
wypowiadały się osoby, które prowadzą tą działalność i nie będę tego 
komentował, natomiast dla porównania statystyka jest prosta.  
Gminy miejskie, Ząbki, wydatki na  wynagrodzenia ponad 3 mln zł, liczba 
mieszkańców 30 000, etatów ogółem 76,  Zielonka prawie 3  700 000 zł , 17 
tysięcy mieszkańców, 67 etatów, Kobyłka prawie 3 777 000 zł, liczba 
mieszkańców prawie 20 000, Wołomin  6 mln zł, liczba mieszkańców 51 000, 
Radzymin ponad 4 mln , 23 000 mieszkańców, Marki 3 600 zł , ok. 30 000 
mieszkańców, Tłuszcz niecałe 2 300 zł, ok. 19  000 mieszkańców  etatów 43,5, 
to wszystko tłumaczy. 
 
Radny Tadeusz Groszek – Panie Burmistrzu, jeśli jest tak jak Pan mówi, to nie 
trzeba robić tajemnicy, niepotrzebnych zadrażnień, tylko poinformować jeśli się 
zwraca Komisja Rewizyjna lub  ktokolwiek z radnych, powiedzieć, że były 
nagrody w takiej i takiej kwocie, nikt do Pana nie będzie miał pretensji. 
Robienie z tego jakichś tajemnic, dociekanie, kilkakrotne wnioskowanie 
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powoduje tego typu sytuacje. Wydaje mi się, że są to pieniądze publiczne i  
trzeba poinformować zainteresowanych o wysokości tych nagród.    
 
Radny Mirosław Sobczak poinformował, że w związku z tym że się spieszy, 
chciałby zadać kilka pytań i opuścić salę obrad. 
Następnie  zwrócił się do Burmistrza w następujących sprawach: 
-czy Rada ma prosić, wnioskować, żądać ujawnienia listy tych urzędników z 
uzasadnieniem, którym przyznał Pan tak wysokie nagrody, pytam nie w imieniu 
własnym, ale zbulwersowanych mieszkańców. Wszyscy radni są za tym, żeby 
taka jawność w  sferze wydatkowaniu środków publicznych była;  
- nasuwa się pytanie, czy Komuś tutaj nie są potrzebne okulary, nie widzi się 
chociażby stanu dróg gruntowych. Czy wie Pan ile Urząd wydał na remonty 
dróg gruntowych w Miąsem w roku ubiegłym – 1200 zł na trzy wsie, nie było, 
bo  było na nagrody. W tym roku nie wydano ani złotówki, ale na nagrody ok. 
300 000 zł się znalazło. Stać nas było, bo jesteśmy bogaci, a bogatemu wszystko 
wolno,  czy nie można było Panie Burmistrzu tak jak powiedział  Starosta - „ 
Sekretarz dostał 5 000 zł, Skarbniczka dostała 5 000 zł” i sprawa jest jasna. W 
sytuacji kiedy nie ma jasnych i klarownych informacji, społeczeństwo, 
mieszkańcy, radni dociekają, domyślają się, snują domysły, nie tak to powinno 
wyglądać; 
- kolejna sprawa dotyczy Jadwinina, liczymy każdą złotówkę, a skoro liczymy, 
to leżał dobry próg zwalniający nie tak dawno położony, ale Ktoś miał pomysł 
żeby go wymienić, stać nas, bogaci jesteśmy. Wymieniono ten próg, zdjęto go i 
wybudowano nowy. Na tym nowym zawisły dwa samochody, jadący kierowca 
urwał sobie tłumik, ale próg mamy. Zamiast tego progu, można było położyć 
kawałek chodnika o który mieszkańcy tak proszą.  Składane są co rok wnioski 
do budżetu. Idąc tym tokiem myślenia, powinniśmy wymienić wszystkie te 
progi, bo teraz te dwa nie pasują do tego; 
- przy drogach wojewódzkich, powiatowych układamy chodniki z kostki 6, ale 
my jesteśmy bogaci i  stać nas, układamy z kostki 8. Ja wiem, 8 jest dobrą 
kostką, ale czy chodnik przy drodze gminnej wymaga aż takiej grubości kostki, 
bardzo w to wątpię; 
- kolejna sprawa do Pani kierownik wydziału UGK. Proszę Panią, Kto wydał i 
na jakiej podstawie osobie niepowołanej, nie mającej z gminą żadnej umowy, 
druki książeczek opłat za odpady komunalne. W związku z tym mam pytanie, 
czy Urząd jako administrator danych osobowych: imienia, nazwiska, adresu 
miał zgodę osób na ich  udostępnienie osobie niepowołanej, podejrzewam że 
nie.  
 
Zastępca Burmistrza – nie trzeba podejrzewać, tylko wiedzieć.  
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Radny Sobczak – Panie Burmistrzu, miał. Administrator ma obowiązek mieć 
zgodę właścicieli na udostępnienie danych osobowych osobie niepowołanej, 
proponuje zapoznać się z ustawą.  
 
Zastępca Burmistrza  zaproponował  zapoznać się z inną ustawą i poprosił 
Sekretarza o wypowiedzenie się w tym temacie.  
 
Pan Tomasz Jusiński, Sekretarz Gminy  zapytał, czy tą osoba niepowołana jest 
Pani Perkowska, bo z tą Panią jest spisana umowa o wolontariacie.  
 
Radny Sobczak – na ostatniej sesji ta Pani powiedziała, że nie ma żadnej umowy 
która wiąże ją z Urzędem  ja wiem że można taka umowę……. 
 
Sekretarz – to Pan źle zrozumiał, mówiła o tym, że nie wiąże ją żadna umowa 
odpłatna, ja tak to zrozumiałem.  
 
Radny Sobczak – a ja zrozumiałem tak jak wszyscy koledzy, „ nie miałam 
żadnej umowy”. 
  
 - na ostatniej sesji zadałem pytanie przewodniczącemu spółki wodnej, Kto 
wykonywał zadanie polegające na oczyszczeniu odnogi rzeki Cienkiej na 
odcinku od Tłuszcza do Miąsego, czy to zadanie zostało zakończone, Kto jest 
odpowiedzialny za odbiór tych prac. Pan Przewodniczący odpowiada radnemu, 
nie będę czytał, bo szkoda czasu, cytuje Statut. Ja nie prosiłem o Statut, ja i 
mieszkańcy proszą o konkretne informacje, Kto to wykonywał. Statut jest w 
posiadaniu każdego radnego, także  każdy może się zapoznać,  potrzebne są 
konkretne informacje.  Dotacja udzielona spółce wodnej, są to pieniądze 
publiczne i mieszkańcy mają prawo wiedzieć, Kto i w jaki sposób nimi 
dysponuje, bo tak ja wydano te środki na ten cel, to jest porażka, brak słów na 
jakoś, która by określiła sposób realizacji tego zadania. Na co czeka Spółka 
Wodna z realizacją na przypływ, czy na to że zamarznie ziemia, nie realizując 
harmonogramu prac; 
- kolejna sprawa, tak jak mówiłem do dnia dzisiejszego w  Miąsem pomimo 
wniosku mieszkańców i Sołtysa, nie wykonano, nie wyrównano nawet 1 metra 
drogi, chociaż  nie wiem czy wszyscy radni otrzymali harmonogram prac, który 
stwierdza że w lipcu prace na drogach gruntowych będą wykonane.    
 
Burmistrz - Czy mogę prosić Pan radnego o te wszystkie notatki które ma, ja się 
ustosunkuję do nich na piśmie.   
 
Przewodniczący Rady – Panie Burmistrzu, mówi Pan, że pracownicy Urzędu 
przez 3 lata nie otrzymywali podwyżek, ale pracownicy podległych Panu  
jednostek też nie otrzymywali podwyżek, ale nagród również.  
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Burmistrz powiedział: może Pan nie zasłużył. 
 
Ad11.Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski . 
 
Sołtys z Jadwinina do radnego Sobczaka: dobrze że Pan się upomina o te progi, 
o ten chodnik, ale gdzie Pan był przez  8 lat, przez 6 lat nic od Pana nie 
otrzymaliśmy, w ogóle Pan nas nie uwzględniał w budżecie.  Mieszkańcy są 
zadowoleni zarówno z tego progu jak i z 260 metrów chodnika, który został 
wybudowany za Pana kadencji przez 6 lat. 
 
Radny Sobczak w odpowiedzi - z szacunkiem się odnoszę do Pana zabiegań  i 
osiągnięć, ale jak  Pan wie, jestem radnym 5 wsi, z których Stasinów  nie ma 
metra asfaltu,  nie mówiąc już o chodniku. Nie ma nawet godnego przejazdu, 
teraz były zrealizowane mosty, bo był czas, że nie można było tam dopłynąć. 
 
Franciszków – droga za cmentarzem, ludzie się topią, a Jadwinin ma piękną 
drogę do torów. Ja wiem, że chciałoby się więcej, ale dzielmy ten budżet tak, 
aby nie byli sami wygrani. 
 
Mieszkaniec Franciszkowa  przedstawił na zdjęciach stan drogi gminnej 
oznaczonej symbolem G 194 Franciszków Kolonia, która kiedyś była usypana 
żużlem i mieszkańcy od 50 lat czekają na budowę tą drogę, aby suchą nogą 
można było przejść i przejechać. Zdaniem mieszkańca, radny Sobczak 
wszystkie środki kieruje na inwestycje w Miąsem, a jak mieszkańcy składają 
pisma do Urzędu, to otrzymują odpowiedź, że brak  środków w budżecie.  
 
Przewodniczący Rady poinformował mieszkańca, że właśnie w trakcie 
konstruowania jest budżet na 2014 rok i można złożyć wniosek na piśmie lub 
przedstawić tą kwestię na posiedzeniu Komisji Budżetu i Inwestycji. 
 
Sołtys z Jadwinina zwrócił się o poprawienie progu zwalniającego  na drodze w 
Jadwininie, który jego zdaniem został źle skonstruowany, ponieważ nie mogą 
się na nim minąć dwa samochody. 
 
Burmistrz odpowiedział, że drogowiec jutro zajmie się sprawą.  
  
Radny Tadeusz Sasin,  Prezes TPZT  zaprosił wszystkich na wystawę z okazji 
obchodów XX- lecia istnienia Tłuszczańskiego Klubu Sportowego „BÓBR”, 
który najbardziej promuje Gminę Tłuszcz nie tylko w województwie ale i w 
całej Polsce.  
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Sołtys wsi Dzięcioły Stanisław Szymański w imieniu mieszkańców zwrócił się  
do Burmistrza o ujęcie w planie inwestycyjnym na 2014 rok dwóch inwestycji : 
wykonanie odwodnienia na osiedlu Sasina i budowę chodnika na ulicy Irysowej.  
Sołtys podziękował Burmistrzowi i radnym powiatowym za chodnik w ulicy 
Szafirowej. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Wojtyry na temat zainstalowania masztu  
do Internetu na budynku świetlicy w Dzięciołach Sołtys powiedział, że przy 
instalowaniu anteny selektywnej operator ich poinformował, że nie może być 
tam zainstalowany inny nadajnik, ponieważ będą zakłócenia  anteny.  
 
Sołtys wsi Stasinów Jerzy Więch podziękował za wykonanie dwóch mostów i 
zwrócił się z prośbą o wyrównanie dróg rozjeżdżonych przez samochody 
wożące kruszywo. 
 
Sołtys wsi Zalesie Mariusz Sadowisk zwrócił się do Burmistrza z zapytaniem, 
co ma zrobić w kwestii dwóch tam w terenie pasa kolejowego przy stacji w 
Mokrej Wsi, które nie zostały rozebrane i grożą zalaniem Zalesia, a zgłaszał już 
dwukrotnie ten problem. 
 
Burmistrz poinformował, że Strażacy z OSP Chrzęsne takie tamy rozbierają na 
swoim terenie i zaproponował Sołtysowi, aby zwrócił się do  Prezesem OSP 
Chrzęsne, a na pewno pomoże.  
 
Pani Elżbieta Murawiecka, mieszkanka budynku przy ulicy róg Kolejowej i 
Wspólnej zwróciła się o zniwelowanie uskoku pomiędzy drogą gruntową a 
drogą utwardzoną trylinkami .Tą drogą  jeżdżą samochody ciężarowe z 
ładunkiem węgla wywołując duże wstrząsy, które zagrażają budynkowi.  
 
Pani Janina Napiórkowska, mieszkanka osiedla Kolejowa zapytała, ile trzeba 
jeszcze ofiar, aby był zrobiony chodnik w kierunku Konar wzdłuż drogi 
wojewódzkiej 634 i  zaapelowała do Burmistrza o interwencję u Marszałka.  
Zapytała, czy Urząd ma kontrolę nad zawieraniem umów z mieszkańcami na 
wywóz odpadów komunalnych z prywatnych posesji, ponieważ jest jej 
wiadomo, że nie wszyscy takie umowy zawarli i nie wszyscy płacą za wywóz 
odpadów.  
Kolejna sprawa dotyczyła zgłaszanego na poprzedniej sesji źle wyrównanego 
rowu melioracyjnego na osiedlu Kolejowa, który w dalszym ciągu nie został 
poprawiony i dodała, że w naszej polskiej rzeczywistości ta woda pod górkę nie 
popłynie, a ulice są dalej  nie posprzątane.  
 
Burmistrz  odpowiedział, że wielokrotnie jako samorząd występował do 
Marszałka o budowę chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej 634, jednak w grę 
wchodzą kwestie finansowe, a przede wszystkim wykupy gruntów i liczy na to, 
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że te chodniki przy drogach wojewódzkich będą mogły być wybudowane ze 
środków unijnych.  
Odnośnie składania deklaracji przez mieszkańców na odbiór odpadów 
komunalnych, wszystko jest sukcesywnie sprawdzane. Jeśli chodzi o rów, 
zostanie poprawiony. 
 
Pani Mieczysław Kaska, pracownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Tłuszczu 
poinformowała o wyjeździe  na VI Międzynarodowe Targi Żywności 
Ekologicznej i Tradycyjnej do  Łodzi w dniu 12 października 2013 roku. 
Wyjazd o godzinie  7.00, odpłatność 20 zł od osoby, zapisy do dnia 7 
października 2013 roku.  
 
Radny Robert Szydlik zapytał, kiedy rozpoczną się prace na ulicy Leszczynowej 
w Tłuszczu. 
 
Pan Piotr Gołoś, drogowiec odpowiedział, że jutro rano.  
 
Radna Danuta Opłotna  zapytała Pana Gołosia, kiedy pojawi się równiarka i 
kiedy rozpoczną się prace związane z usypywaniem, prosząc jednocześnie o 
konkretną datę.  
 
Pan Piotr Gołoś odpowiedział, że odnośnie poprawy przejezdności nie zaspokoi 
się potrzeb wszystkich mieszkańców, ale niestety środki przeznaczone na ten cel 
nie są wystarczające, a nieodpowiednie warunki  atmosferyczne uniemożliwiły 
wykonanie prac na tej drodze.   
 
Ad 12. Zamknięcia obrad XXV  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu . 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
 
Protokółowała: Bożena Brzozowska   

 
 
 
 
 
 
 
 


